

9 October 2015 / 9 octobre 2015

## IOTC CIRCULAR 2015-093 / CIRCULAIRE CTOI 2015-093

Dear Sir/Madam,

### SUBJECT: BELIZE 2016 IOTC CONTRIBUTION

Please find attached a communication from the Government of Belize regarding their 2016 IOTC contribution for your kind review and comments.

If a downward change of a Member's contribution is determined for 2016, a re-calculation of all 2016 contributions would be required and all Members' contributions would be increased accordingly.

Kindly note that if no response is received by one month from the date of this Circular, the 2016 Membership contributions will remain as approved in the 19<sup>th</sup> Session of the Indian Ocean Tuna Commission.

Madame/Monsieur,

### OBJET : CONTRIBUTION 2016 DE BELIZE À LA CTOI

Veuillez trouver ci-joint un courrier de Belize concernant leur contribution 2016 à la CTOI, pour information et commentaires.

Si une variation à la baisse affecte la contribution d'un membre pour 2016, un recalcul de l'ensemble des contributions pour 2016 sera requis et les contributions de tous les membres augmenteraient en conséquence.

Veuillez noter que si aucune réponse n'est reçue dans le mois qui suit la publication de cette circulaire, la contribution 2016 restera telle qu'adoptée lors de la 19<sup>e</sup> session de la Commission des thons de l'océan Indien.

Yours sincerely / Cordialement



Mr. Rondolph Payet  
Executive Secretary / Secrétaire exécutif

#### Attachments / Pièces jointes :

- Letter from the Government of Belize / Lettre du gouvernement de Belize

#### Distribution / Destinataires

**IOTC Members/ Membres de la CTOI:** Australia/Australie, Belize, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom/Royaume-Uni, Vanuatu, Yemen/Yémen.

#### Chairperson IOTC / Président de la CTOI

**Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes:** Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal, South Africa/Afrique du Sud.

**Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales**

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

# GOVERNMENT OF BELIZE



## Ministry of Finance International Merchant Marine Registry of Belize

Second Floor, Sir Edney Cain Building  
(formerly called New Administration Building)  
Belmopan, BELIZE, Central America

Tel.: 501-822-3800, 501-822-2152, 501-822-2169, 501-822-2158  
Extn: 80210, 80230

Fax: 501-822-3810  
e-mail: [legalconsl@btl.net](mailto:legalconsl@btl.net)  
[director@ifsc.gov.bz](mailto:director@ifsc.gov.bz)

---

Ref: IFSC/55/81/Pt. V/15(48)

September 23, 2015

Mr. Randolph Payet  
Executive Secretary  
Indian Ocean Tuna Commission  
2<sup>nd</sup> Floor, Le Chantier Mall,  
Victoria, Mahé,  
P. O. Box 1011  
Seychelles

Subject: **IOTC CONTRIBUTION 2015 (Belize)**

Dear Mr. Payet and Commissioners of the IOTC,

Belize has been a member of the Indian Ocean Tuna Commission since 2007 and has been diligent in ensuring that all its requirements of membership have been fully met. In November of 2014, however, Belize submitted an official request to withdraw its membership from the Commission due to financial and other administrative reasons. This request was not accepted by the FAO due to technical reasons and had to be resubmitted; and the delay caused Belize's official date of withdrawal to be extended by 1 year from December 31<sup>st</sup> 2015 to 2016.

It is important to note that Belize has not had any vessels operating in the Convention area since late 2014 and has paid membership dues for 2014 and has already made preparations to pay its membership dues for 2015. Considering the facts of the situation as explained above, Belize is hereby requesting that the Commission waive our membership dues for 2016 or at least reduce the amount.

The Commission should have special rules of procedure to govern peculiar situations such as the one facing Belize where it has no immediate presence in the area and had notified the IOTC of its intention to withdraw since 2014. Consequently, it should be placed in a different category when calculating its membership contribution.

Your consideration for waiving the 2016 membership or at a minimum a discount will be greatly appreciated.

Sincerely,



**NERI J. MATUS (MRS)**  
**REGISTRAR OF MERCHANT SHIPPING**



# GOVERNMENT OF BELIZE



Ministry of Finance  
International Merchant Marine Registry of Belize

Second Floor, Sir Edney Cain Building  
(formerly called New Administration Building)  
Belmopan, BELIZE, Central America

Tel.: 501-822-3800, 501-822-2152, 501-822-2169, 501-822-2158  
Extn: 80210, 80230

Fax: 501-822-3810  
e-mail: legalconsl@bti.net  
director@ifsc.gov.bz

Ref : IFSC/55/81/Pt. V/15(48)

le 23 septembre 2015

M. Rondolph Payet  
Secrétaire exécutif  
Commission des thons de l'océan Indien  
PO BOX 1011  
Victoria, Seychelles

## Objet : CONTRIBUTION 2015 À LA CTOI.

Chers M. Rondolph Payet et commissaires près la CTOI,

Le Belize est un membre de la Commission des thons de l'océan Indien depuis 2007 et a fait preuve de diligence en veillant à ce que toutes ses exigences d'adhésion soient pleinement respectées. En novembre 2014, cependant, le Belize a présenté une demande officielle de retrait de la Commission, pour des raisons financières et administratives. Cette demande n'a pas été acceptée par la FAO pour des raisons techniques et a dû être de nouveau soumise ; ce délai a fait que la date officielle de retrait du Belize a été repoussée d'un an, passant du 31 décembre 2015 au 31 décembre 2016.

Il est important de noter que le Belize n'a pas de navires opérant dans la zone de la Convention depuis la fin 2014, a payé sa contribution de membre pour 2014 et a déjà fait des préparatifs pour payer sa contribution pour 2015. Compte tenu des faits exposés ci-dessus, le Belize par la présente demande que la Commission renonce à sa contribution pour 2016 ou, à tout le moins, en réduise le montant.

La Commission devrait disposer de règles de procédure spéciales pour répondre à des situations particulières comme celle à laquelle le Belize fait face, à savoir qu'il n'a aucune présence immédiate dans la région et avait avisé la CTOI de son intention de se retirer depuis 2014. Par conséquent, il doit être placé dans une catégorie différente lors du calcul de sa contribution de membre.

Nous apprécierions grandement que vous envisagiez de renoncer à notre contribution pour 2016 ou, à tout le moins, d'en réduire le montant.

Cordialement,

Sincerely,

  
NERI J. MATUS (MRS)  
REGISTRAR OF MERCHANT SHIPPING

